
PROTOKÓŁ NR XI/2008
Z DNIA 03 marca 2008r.

Z XI SESJI RADY GMINY
odbytej w godz 10.00 – 13.00
w Domu Kultury w Dobrczu

 

 

 

  W sesji na 15 radnych udział wzięło 12 radnych czyli quorum wymagane w art. 14 
ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym / Dz. U. z 2001r. Nr 142, poz. 
1591 ze zmianami.
 

Protokólant sesji Anna Kowalska

Spoza grona radnych udział w sesji wzięli sołtysi, kierownicy jednostek, radni 
powiatowi, mieszkańcy.
 

Porządek obrad

1) Otwarcie Sesji.
2) Stwierdzenie quorum.
3) Informacja o porządku obrad.
4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.
5) Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji 

oraz informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
6) Informacja o stanie oświaty na terenie gminy Dobrcz
7) Podjęcie uchwał w sprawie:

a) w sprawie przyjęcia darowizny nieruchomości niezabudowanej 
położonej w obrębie Kotomierz

b) w sprawie przyjęcia darowizny nieruchomości niezabudowanej 
położonej w obrębie Nekla

c) w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej, położonej w 
miejscowości Dobrcz stanowiącej własność Gminy Dobrcz 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie nabycia przez Gminę Dobrcz 
nieruchomości położonej w miejscowości Stronno

e) ustalenia diet dla sołtysów na 2008r.
f) nadania nazw nowych ulic w miejscowości Dobrcz
g) zmiany uchwały dotyczącej odpłatności za pobyt w Środowiskowym 

Domu Samopomocy w Gądeczu
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               h)   zmiany uchwały dotyczącej utworzenia Środowiskowego Domu  
     Samopomocy w Gądeczu

                i)   zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Strzelce Dolne i 
                      opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na 

      lata 2007-2013 działanie „ Odnowa i rozwój wsi”
                j)  zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Strzelce Górne 

      i opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na 
      lata 2007-2013działanie „ Odnowa i rozwój wsi”

                k)  zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Zalesie –      
      Karczemka opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów 
      wiejskich na lata 2007-2013 działanie „ Odnowa i rozwój wsi”
l) zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Włoki i 

opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 
2007-2013 działanie „Odnowa i rozwój wsi”

                ł)    zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Borówno i
      opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na 
      lata 2007-20013 działanie „ Odnowa i rozwój wsi”

               m)  zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Magdalenka-
      Pyszczyn i opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów    
      wiejskich na lata 2007-2013 działanie „ Odnowa i rozwój wsi”
n)  wyrażenia zgodny na zawarcie porozumienia między gminnego w celu
     realizacji projektu PN. „ Przedszkolaki z naszej paki – upowszechnianie 
     edukacji przedszkolnej warunkiem prawidłowego rozwoju dzieci    
     poprzez tworzenie i wsparcie przedszkoli województwie kujawsko-  
     pomorskim” w ramach priorytetu IX działanie 9.1, oddziałanie 9.1.1 
     „ Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji   
     przedszkolnej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki
o) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego
p) zmieniającą uchwałę o powołaniu gminnej instytucji kultury pn. 

Gminna Biblioteka publiczna w Dobrczu
q) w sprawie określenia warunków  trybu wspierania rozwoju sportu 

kwalifikowanego na terenie gminy Dobrcz
r) w sprawie określenia maksymalnej kwoty dofinansowania ze środków 

na doskonalenie zawodowe nauczycieli, określenia specjalności i form 
kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznane oraz ustalenia 
planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli ze 
środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli na 2008r. 

s) likwidacji Filialnej szkoły Podstawowej w Kozielcu im. Ligi Kobiet 
Polskich

t) utworzenia Szkoły Podstawowej w Kozielcu
u) nadania imienia Szkole Podstawowej w Kozielcu
v) podjęcia realizacji zadania inwestycyjnego pn. „ Kontynuacja adaptacji 
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budynku w Gądeczu z przeznaczeniem na Zakład Aktywności 
Zawodowej oraz na potrzeby Gabinetu Rehabilitacyjnego”
Poszerzony porządek obrad

w) Przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2008-2010 

x) zajęcie stanowiska w sprawie podatku rolnego 
8) Składanie interpelacji.
9) Odpowiedzi na interpelacje.
10) Wolne wnioski i zapytania .
11) Zakończenie.

Ad 1. Otwarcie Sesji
 Dzień dobry państwu, witam wszystkich zgromadzonych na sesji. Otwieram obrady 
XI Sesji Rady Gminy Dobrcz.

Ad 2. Stwierdzenie quorum
Na podstawie dostarczonej listy obecności stwierdzam, iż na 15 radnych obecnych 
jest 12 radnych. Radny Tadeusz Hyjek usprawiedliwił swoją nieobecność. W czasie 
sesji dołączą radni – Marcin Sopoński i Michał Jeziorski. Stwierdzam, iż rada jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad 3. Informacja o porządku obrad
Przystępujemy do następnego punktu tj. Informacja o porządku obrad.
Wnoszę o poszerzenie porządku obrad o dwa punkty:
a) przyjęcie gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2008-2010.
b) zajęcie stanowiska w sprawie podatku rolnego.

Alfred Frydrychowicz
Pani Przewodnicząca czy napisanie daty w porządku obrad 2007-20013 to błąd 
pisarski czy na tyle lat zatwierdzamy plany odnowy miejscowości.

Przewodnicząca
Oczywiście, że to omyłka pisarska Panu też to się zdarzyło.

Alfred Frydrychowicz
Ale tylko raz.

Przewodnicząca
Niestety dwa razy, ale o drugiej pomyłce Pan jeszcze nie wie.

Przybył radny Michał Jeziorski.

Proszę państwa, kto jest za proponowanym poszerzeniem porządku obrad.
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za – 12 radnych
przeciw – 0 
wstrzymał się – 1 (Alfred Frydrychowicz).

Ad 4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej Sesji.

Alfred Frydrychowicz
Czy możemy zobaczyć protokół podpisany przez protokólanta i Panią 
Przewodniczącą.

Przewodnicząca
Proszę Pana w tej chwili nie zobaczy Pan protokółu podpisanego przez zemnie. Po 
przegłosowaniu przez radę zaraz go podpiszę i poproszę Pana, aby Pan to zobaczył.

Alfred Frydrychowicz
Mam tutaj takie uwagi -chciałbym złożyć poprawki.
Zgłaszam wniosek formalny o przegłosowanie protokółu imiennie, gdyż mam zamiar 
złożyć zgłoszenie do prokuratury protokół o umorzenie, gdyż projekt protokołu który 
otrzymałem nie odzwierciedla faktów, zgłaszam poprawkę chcę tutaj powiedzieć, że 
tę poprawkę zgłosiłem przez sekretariat, żeby nie było jak na ostatniej Sesji, że 
zginęły pisma.

Przewodnicząca
Proszę państwa odczytam poprawki do protokółu z ostatniej sesji, jakie zgłosił p. 
Alfred Frydrychowicz.

Radca Prawny
Pani Przewodnicząca – wniosek był najdalej idącym wnioskiem o przeprowadzenie 
w przedmiocie protokółu głosowania imiennego wobec czego najpierw należy 
przeprowadzić głosowanie nad tym żeby głosowanie dotyczące protokółu było 
głosowaniem imiennym, dopiero potem radni mogą głosować protokół.

Przewodnicząca
Dziękuję bardzo.
Kto jest za tym aby głosować imiennie.
za – 1 
przeciw – 12 
wstrzymało się – 0 

Odczytuję teraz poprawki jakie wniósł pan Radny
tekst w załączeniu.
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Radca Prawny
Chciałbym zwrócić tutaj uwagę, że nie jest to wniosek o zmianę treści protokółu to są 
uwagi i własne oświadczenia, jednego z radnych, należy przypomnieć nie ma 
obowiązku uczestnictwa w głosowaniu, liczba radnych pisana jest na początku, aby 
ustalić w trakcie Sesji czy jest, czy nie quorum, następnie każdy z radnych może 
podjąć indywidualną decyzje o opuszczeniu pomieszczenia w celu załatwienia 
choćby potrzeby osobistej, bądź nie wzięcia w ogóle udziału w głosowaniu głosować 
ani za, ani przeciw czy wstrzymać się. Tak, że nie jest to wydaje się wniosek 
racjonalny w zakresie by protokół miał jakieś błędy formalne. Wydaje się, iż 
należałoby poinformować radnych, iż zgłaszanie wniosków do prokuratury o 
nieistniejących przestępstwach też jest przestępstwem.

Przewodnicząca
Dziękuję bardzo chciałam jeszcze powiedzieć, że ten protokół w wersji roboczej 
został odczytany na posiedzeniu komisji w Gądeczu. W związku z tym pytam 
Państwa radnych, kto jest z Państwa radnych za przyjęciem protokółu napisanego 
przez panią protokólantkę jedną i drugą, bo w części końcowej protokółowała druga 
pani.
za – 12 
kto przeciw – 1 
wstrzymał się – 0 

Alfred Frydrychowicz
W kwestii formalnej chciałem zgłosić, aby odnotować, że ja nie biorę udziału w tym 
głosowaniu.

Radca Prawny
Proszę o zapis, że w czasie głosowania Pan radny podniósł rękę przeciw, po czym 
wstał i oznajmił, że nie bierze udziału w głosowaniu. 

Ad 5. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji 
oraz informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
Wójt złożył informację.
Radni nie wnieśli uwag.

Ad 6. Informacja o stanie oświaty na terenie gminy Dobrcz.
Kierownik ZAPO złożył informację o stanie Oświaty na terenie Gminy Dobrcz 
(materiał w załączeniu)

Wojciech Baumgart 
Czy jest analiza opłacalności wymiany kotłów
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Krzysztof Lafert
Doświadczenie Kozielca świadczy o tym, że koszty są obniżone. Każdy obiekt ma 
swoje parametry i efekty są różne. Wpływ na  to ma również zapoznanie się z nimi 
przez palaczy to kwestia 2-3 miesięcy i po sezonie grzewczym możemy powiedzieć o 
efektach.

Ad 7. Podjęcie uchwał.

a) w sprawie przyjęcia darowizny nieruchomości niezabudowanej położonej w 
obrębie Kotomierza

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.
Wysoka Rado 13m2 – dotyczy ścięcia narożnika przy wjeździe z drogi Koronowskiej 
na Trzebień. Wyrażamy zgodę, aby ze względów bezpieczeństwa umożliwić można 
było wjechać do tego sklepu przez działkę Nr 145/5. Tam był udział państwa 
Żabickich w tym parkingu co zabezpiecza przejazd dla mieszkańców do Ośrodka.

Alfred Frydrychowicz
Ja w tej sprawie, chciałbym coś zaproponować. Działka 245/5 jest to działka 
użyteczności publicznej jest tam apteka, ośrodek obciążenie co do całości tej działki 
służebnością na 13m2 około 1 000 zł, jest dla mnie nie celowe, i myślę, że trzeba iść 
dalej, zrobić parking, wykupić działkę od P. Żabickiego. Wiemy dokładnie ile czasu 
Rada Sołecka Kotomierza i mieszkańcy proszą o parking na potrzeby rodziców 
wożących dzieci do szkoły. Jest to naprawdę dobre rozwiązanie i zgłosiłbym wniosek 
formalny o cofnięcie tej uchwały i przedyskutowanie tego jeszcze raz.

Wójt
Panie radny ja myślę tak, że państwo Żabiccy urządzają parking publiczny na swojej 
działce oni doskonale zdają sobie sprawę, aby wejść do tego sklepu na ten parking 
można będzie wjechać i tutaj nie ma sensu wykupować jeszcze kawałek parkingu, 
wydawać pieniądze, natomiast samo przyrzeczenie przejazdu to jest dla Państwa 
Żabickich coś takiego, że po prostu będzie to funkcjonować, nie sądzę, aby w 
przyszłości gmina tę działkę sprzedawała. Myślę, że nie ma sensu wydawać 
pieniędzy na wykupy parkingów. Te parkingi, które tam będą na pewno są 
dopuszczone do publicznego działania.

Przewodnicząca
Panie radny proszę podać konkretny wniosek aby radni mogli się ustosunkować, do 
tego wniosku. 

Alfred Frydrychowicz
Część tej działki gdzie jest parking przejąć na cele publiczne i nie obciążać całości 
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działki służebnością pozostałej tego parkingu. O to mi chodzi, żeby to kiedyś nie 
powodowało jakichkolwiek wątpliwości. 

Radca Prawny
Ja mam trochę uwag, żeby wykonać ten proces, należałoby wykonać podział 
geodezyjny działki 245/5 i następnie jedną z części obciążyć służebnością, bo inaczej 
tego zrobić się nie da. Proponuję uznać iż wniosek radnego obejmuje, cofnięcie tej 
uchwały w celu innego podzielenia działki 245/5, obciążenia w inny sposób 
służebnościami i poddania tej uchwały pod obrady. Czyli wniosek o wycofanie tej 
uchwały w obecnie obowiązującym kształcie z obrad tej sesji. Proszę o 
przegłosowanie tego wniosku.

Przybył Marcin Sopoński

Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie.
Kto jest za wnioskiem?
za – 1 
przeciw – 13
wstrzymało się – 0 
Radni nie zgłosili więcej uwag.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.
Kto jest za uchwałą?
za – 13
przeciw – 1
wstrzymał się – 0 
Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/135/2008)

Alfred Frydrychowicz
Proszę o przestrzeganie § 10 Regulaminu Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady poinformowała o wynikach głosowania.

b) w sprawie przyjęcia darowizny nieruchomości niezabudowanej położonej w 
obrębie Nekla

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.
 
za – 14
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przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/136/2008)

c) w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości Dobrcz 
stanowiącej własność Gminy Dobrcz 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/137/2008)

d) zmieniająca uchwałę w sprawie nabycia przez Gminę Dobrcz nieruchomości 
położonej w miejscowości Stronno

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Alfred Frydrychowicz – Pani Przewodnicząca to, że Rada jako organ stanowiący 
podjęła uchwałę czyli poświadczyła nieprawdę, moim zdaniem, to powinna być 
uchylona poprzednia uchwała, jeżeli faktycznie nastąpił błąd to nie jest wyraz, ale 
numery działek. Miałbym pytanie kto jest właścicielem obu działek. Tak to stwarza 
się pole do jakiejś manipulacji dlatego najlepiej byłoby uchylić tę uchwałę, jeżeli 
faktycznie był błąd przez kogoś zrobiony i powołać nową.

Radca Prawny
Wysoka Rado zmiany uchwał mogą być dokonywane w różny sposób – każdy ze 
sposobów jest prawnie dopuszczalny i w efekcie daje taki efekt, należy zwrócić 
uwagę na to, iż sposób naprawy tej omyłki pisarskiej w tej uchwale zaproponowanej 
przez radnego Frydrychowicza jest bardzo dobrym pomysłem w odniesieniu do 
uchwał, które podlegają publikacji w Dzienniku Urzędowym wtedy uchwała z 
oczywistą omyłką, jest usunięta z obiegu prawnego publikowanego w Dzienniku i na 
to miejsce wchodzi uchwała z jednolitym tekstem. Jeśli chodzi o uchwały 
niepublikowane, a w odniesieniu do gospodarowania nieruchomościami gminnymi a 
mamy tu z takimi do czynienia, one nie są publikowane w Dzienniku Urzędowym w 
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momencie podjęcia każda z tych zmian jest dopuszczalna prawnie i skuteczna. 
Proponuję przegłosować wniosek radnego ażeby zmienić treść uchwały poprzez 
uchylenie całego tekstu jednolitego tj. wniosek najdalej idący a dopiero później 
ewentualnie poddać pod głosowanie uchwałę, która została już przygotowana. Przy 
okazji chciałbym poinformować Wysoką Radę, że gdy mówimy o przestępstwie 
poświadczenie nieprawdy to ustawodawca reguluje tutaj kwestie, że poświadczenie 
nieprawdy musi być w jakimś konkretnym celu. Natomiast nie bez przyczyny we 
wszystkich przepisach tam obowiązujących ustaw ustawodawca dopuszcza 
możliwość popełnienia omyłki pisarskiej, mówimy tutaj o Kodeksie Postępowania 
Administracyjnego. Prostowanie oczywistych omyłek pisarskich, mówimy o 
prostowaniu sądu, które naprawiają oczywiste omyłki pisarskie orzeczeniami na 
podstawie Kodeksu Postępowania Karnego, Cywilnego, organu podatkowego itd.
Wobec czego wydaje mi się, że orzeczenie radnego jest zbyt daleko idące.

Alfred Frydrychowicz
Czy obydwie działki są jednego właściciela?

Wójt 
Tak.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek Radnego Frydrychowicza o 
uchylenie uchwały w całości.
za wnioskiem – 1
przeciw – 13
wstrzymało się – 0

Radni nie zgłosili uwag – Stanisławska wyszła na czas głosowania.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.
za uchwałą – 12
przeciw – 1
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/138/2008)

e) ustalenia diet dla sołtysów na 2008r.

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Przewodnicząca
Moja uwaga dwóch radnych i sołtysów, aby dołożyć 700 zł. Pani Skarbnik uzyskała 
odpowiedź ustną z RIO, że to jest niemożliwe. Ja zwrócę się pisemnie o opinię 
prawną w tej sprawie.
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Pan Radny Hyjek informację tę uzyskał z gazety „Sołtys”. Po uzyskaniu pisemnej 
opinii, wtedy zdecydujemy o wypłacie tej kwoty.
Proszę Panią Skarbnik o poinformowanie o rozmowie z RIO.
Skarbnik
Na to pytanie niech odpowie Sekretarz.

Sekretarz
Nie można brać dwóch diet za to samo posiedzenie.

Alfred Frydrychowicz
Ja się przychylam się do opinii RIO już na początku tej kadencji stwierdziłem, że jest 
to nieetyczne brać dwie diety za jedno posiedzenie jednocześnie. Ja mam inne 
propozycje. W uzasadnieniu nie ma nic o roznoszeniu nakazów, sołtys roznosi 
nakazy więc powinno się to tutaj znaleźć. Analizując wynagrodzenie sołtysów, 
naszych urzędników i pensji Wójta za luty administracja bez dodatkowych obciążeń 
Wójt otrzymuje za godzinę 52 zł. I parę groszy a w przypadku sołtysa Hyjka 1000 zł. 
to są trzy dni pracy w roku Wójta. To trzy, cztery dni w roku to są marne pieniądze, 
byłbym skłonny aby przeanalizować nasze wynagrodzenie, to naprawdę są to grosze.

Wójt 
Proszę o wniosek.

Alfred Frydrychowicz
Wniosek jest taki, cofnąć ten wniosek do komisji i Rada niech wspólnie z sołtysami 
opracuje raz na zawsze, rozumując, że są tam różne teorie, jeżeli Wójt zarabia 50 zł 
na godzinę, to za działania Pana Hyjka 1000 zł rocznie to są zaledwie trzy dni pracy, 
wydaje mi się, że sołtys w takiego sołectwa pracuje więcej niż trzy dni w roku.

Przewodnicząca
Panie radny, ale proszę nie porównywać wynagrodzenia i pracy Wójta z 
wynagrodzeniem i pracą sołtysa.

Wójt
Ja pracuję 24 na dobę. Wysoka Rado myślę, że po konsultacji z sołtysami  mamy 
wypracowany kompromis i ten sam system. Jeżeli ma w przyszłości być inaczej to 
proszę o wyjście z propozycją do minie lub radnych. Dołożyliśmy po 350 złotych dla 
każdego sołtysa.

Radca Prawny
Z wypowiedzi radnego wynika, że chce aby powyższy projekt uchwały został 
wycofany z porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała wniosek o wycofanie uchwały pod głosowanie
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za wnioskiem – 1 
przeciw – 13 
wstrzymało się – 0 

Janina Stanisławska 
rzeczywiście uzasadnienie uchwały jest nie pełne może Pan Wójt przypomni czy w 
diecie jest również uwzględnione roznoszenie nakazów

Wójt 
Sołtys nie może otrzymywać dwóch diet. Za roznoszone nakazy liczone jest po 2 zł 
za nakaz.

Radca Prawny
Kolejny wniosek radnego dotyczy uzasadnienia uchwały i tu powstaje problem 
ponieważ uzasadnienie do uchwały jest stworzone przez organ wykonawczy wiec w 
tym momencie jako organ wykonawczy mógłby tylko to uzasadnienie zmienić. 
Wobec tego ten wniosek należy rozumieć, że Pan Frydrychowicz zwraca się, że 
chciałby przegłosować wniosek Rady Gminy o zmianę uzasadnienia do tej uchwały. 
Czyli taki wniosek należy poddać pod głosowanie. 

Przewodnicząca poddała wniosek o zmianę uzasadnienia pod głosowaniem
za – 1 
przeciw – 13 
wstrzymało się – 0 
Radni nie wnieśli uwag

Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały
za – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 1

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/139/2008)

f) nadania nazw nowych ulic w miejscowości Dobrcz.

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
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wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/140/2008)

g) zmiany uchwały dotyczącej odpłatności za pobyt w Środowiskowym Domu 
Samopomocy w Gądeczu

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Kierownik GOPS Hanna Pater omówiła projekt uchwały.

Alfred Frydrychowicz 
Co to są ośrodki wsparcia?

Pater Hanna – zgodnie z ustawą o Pomocy Społecznej Ośrodek Wsparcia to 
Środowiskowe Domy Samopomocy, świetlicy Ośrodki Wychowawcze.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/141/2008)

 h) zmiany uchwały dotyczącej utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w 
Gądeczu.

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Kierownik GOPS Hanna Pater omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/142/2008)

 i) zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Strzelce Dolne i  
opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013 
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działanie „ Odnowa i rozwój wsi”

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Anna Szymańska omówiła projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/143/2008)

Przewodnicząca ogłosiła przerwę 15 minutową
Po przerwie

j) zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Strzelce Górne i 
opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013 
działanie „ Odnowa i rozwój wsi”

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Anna Szymańska omówiła projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/144/2008)

k)  zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Zalesie -Karczemka
opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013 
działanie „ Odnowa i rozwój wsi”

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Anna Szymańska omówiła projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.
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za – 14
przeciw –0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/145/2008)

l) zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Włóki i opracowanego w 
ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013 działanie „Odnowa 
i rozwój wsi”.

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Anna Szymańska omówiła projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/146/2008)

 ł) zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Borówno i opracowanego 
w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013 działanie 
„Odnowa i rozwój wsi”

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Anna Szymańska omówiła projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/147/2008)

m) zatwierdzenia do realizacji planu odnowy miejscowości Magdalenka – Pyszczyn i 
opracowanego w ramach Programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013 
działanie „Odnowa i rozwój wsi”
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Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Anna Szymańska omówiła projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/148/2008)

n) wyrażenia zgodny na zawarcie porozumienia międzygminnego w celu realizacji 
projektu pn. „Przedszkolaki z naszej paki – upowszechnianie edukacji przedszkolnej 
warunkiem prawidłowego rozwoju dzieci poprzez tworzenie i wsparcie przedszkoli 
województwie kujawsko – pomorskim” w ramach priorytetu IX działanie 9.1, 
poddziałanie 9.1.1 „ Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Anna Szymańska omówiła projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/149/2008)

o) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0
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Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/150/2008)

p) zmieniającą uchwałę o powołaniu gminnej instytucji kultury pn. Gminna 
Biblioteka Publiczna w Dobrczu

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/151/2008)

q) w sprawie określenia warunków trybu wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego 
na  terenie Gminy Dobrcz

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.
za – 14
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/152/2008)

Salę opuścił radny Dariusz Dutkiewicz

r) w sprawie określenia maksymalnej kwoty dofinansowania ze środków na 
doskonalenie zawodowe nauczycieli, określenia specjalności i form kształcenia, na 
które dofinansowanie jest przyznane oraz ustalenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli ze środków na doskonalenie zawodowe 
nauczycieli na 2008r.

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
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Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/153/2008)

s) Likwidacji Filialnej Szkoły Podstawowej w Kozielcu im. Ligi Kobiet Polskich

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Alfred Frydrychowicz 
W uzasadnieniu jest, że to jest inicjatywa grupy radnych

Marcin Sopoński  
To my z radnym Tadeuszem Hyjkiem realizując zobowiązania przedwyborcze 
wystąpiliśmy z inicjatywą.

Kierownik ZAPO
To nie tak jest,że bez dokonania dogłębnej analizy realizujemy postulaty 
przedwyborcze . Nabór do klas zero z obwodu szkolnego jest wystarczający do 
utworzenia klasy jest 20 dzieci. Ta szkoła jako samodzielna jednostka będzie 
dominująca z punktu widzenia zarządzania jednostką.  
Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/154/2008)

t) Utworzenia Szkoły Podstawowej w Kozielcu

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 13
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przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/155/2008)

u) Nadanie imienia Szkole Podstawowej w Kozielcu

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/156/2008)

v) Podjęcia realizacji zadania inwestycyjnego pn. „ Kontynuacja adaptacji budynku w 
Gądeczu z przeznaczeniem na Zakład Aktywności Zawodowej oraz na potrzeby 
Gabinetu Rehabilitacyjnego”

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Hanna Pater omówiła projekt uchwały.

Alfred Frydrychowicz 
Mam uwagę do §  2 proponowałbym określić % wysokość  np 20%  środków 
własnych.
W § 3 tutaj bym proponował w jakiej wysokości mogą być środki z zewnątrz.
W § 4 mam pytanie o jakie zaciągnięcie zobowiązania tutaj chodzi jakie mniej więcej 
mogą być potrzeby. Uzyskanie pozwoleń, projektów.
co się kryje pod pojęciem rozwiązanie problemów terenowo prawnych, bo tutaj w tej 
uchwale nie mamy żadnego uzasadnienia.

Wójt Gminy
Wysoka Rado – ta uchwała jest uchwałą, która nadaje kierunek działania organowi 
wykonawczemu, określa, co dalej ma tam się dziać. Nie można jednocześnie 
powiedzieć, że dofinansowanie będzie 20%, 15% czy 30% dlatego bym nie 
wprowadzał tej zmiany. Na pewno nie zbudujemy tego z własnych środków, bo nas 
na to nie stać. Natomiast te sygnały, które mamy, że można otrzymać dofinansowanie 
w granicach do 15% to znaczy od 65% do 75% czy 80% te dofinansowania wynikają 
z ustawy. Tak dokładnie nie wiemy, to są pieniądze rządowe, a więc PFRON, i nie 
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może być tutaj kilku uczestników finansowania, np. winda, samochód, elewacja 
mogą to być pieniądze pochodzące od wojewody na restaurację zabytków, ponieważ 
Gądecz jest zabytkiem więc tutaj pieniądze, które wejdą do realizacji mogą 
pochodzić z różnych działów. Trudno zakładać sobie, że będzie dofinansowanie 60%. 
My mamy zapisane 20% wtedy szybko trzeba będzie podejmować uchwałę. Sądzę, 
że ten projekt uchwały był dobrze przemyślany, my się wzorujemy na gminach, które 
już przeszły ten etap. Jeżeli chodzi o zaciąganie a zobowiązanie, to wiadomo, że 
jeżeli trzeba opracować projekt tego przedsięwzięcia to korzysta się z projektów już 
opracowanych. Natomiast rozwiązanie spraw terenowo – prawnych mamy tam jedną 
dużą działkę. Mieszkańcy sobie zajęli część terenu. Trzeba zrobić na dzień dzisiejszy 
pomiary i każdemu dać to co do niego należy. Trzeba to uregulować, to są pieniądze 
20 tys czy to wystarczy zobaczymy.

Alfred Frydrychowicz 
Ja chciałbym się dowiedzieć jaka to kwota mniej więcej może być na przygotowania 
dokumentacji, tutaj się domyślam przy tych naszych środkach w granicach 40 tys. 
rocznie tak, teraz ile jeszcze musiałoby być naszych środków na opracowanie 
dokumentacji.
Wójt Gminy - To są pieniądze w granicach 20-30 tys. złotych.

Przewodnicząca
Czy podtrzymuje Pan swój wniosek?

Alfred Frydrychowicz 
Tak.

Przewodnicząca poddała wniosek o zmianę treści uchwały pod głosowanie

za – 1 
przeciw – 12 
wstrzymało się – 0 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 12
przeciw – 1
wstrzymało się – 0

Radni nie zgłosili uwag.

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/157/2008)

Poszerzony porządek obrad.
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w) Przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2008-2010 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały.
Wójt Gminy omówił projekt uchwały.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały.

za – 13
przeciw – 0
wstrzymało się – 0

Uchwała została podjęta (uchwała nr XI/158/2008)

x) Zajęcie stanowiska  w sprawie podatku rolnego 
Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt stanowiska.
Wójt Gminy omówił projekt stanowiska.

Alfred Frydrychowicz 
Jest to mieszanie się w sprawy góry. Dla mnie jest to śmieszna sprawa zakręcanie 
kijem Wisły.

Radni nie zgłosili uwag.
Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt stanowiska.

za  – 12
przeciw – 1
wstrzymało się – 0

Ad 8. Składanie interpelacji

Radni nie wnieśli interpelacji

Ad 9. Odpowiedzi na interpelacje.

Wójt
Odpowiedzi z poprzedniej sesji wręczyłem na piśmie na komisji więc nie wiem czy 
warto to czytać.

Ad 10. Wolne wnioski i zapytania

Przewodnicząca
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Czy są pytania.

Wójt
Na podstawie 200/6/72 – zobowiązany jestem na 1 Sesji informować Radę o 
umorzeniach poza ordynacją podatkową, rozłożoną na raty, umorzenia odsetek. 
(materiał w załączeniu).

Sprawozdanie za poprzedni rok z Komisji Rewizyjnej przedstawił Marcin Sopoński – 
przewodniczący Komisji (materiał w załączeniu).

Przewodnicząca Komisji Oświaty – Grażyna Gwizdała (materiał w załączeniu).

Janina Stanisławska w zastępstwie za Dariusza Dutkiewicza (materiał w załączeniu).

Alfred Frydrychowicz 
Mam pytanie do Pana Wójta chodzi mi konkretnie o drogę S5 – mieszkańcy się 
pytają.
Do Pani Przewodniczącej – chodzi o list, który czytała Pani na Komisjach 
26.02.2008r. w Gądeczu, mówiąca o tym, że grupa osób psychicznie chorych, 
podkłada listy do podpisu, że są zgłoszenia na policję, proszę o odczytanie. 
Chciałbym jeszcze zgłosić, żeby uniknąć pomówień, jak są inwestycje robione w 
sołectwie żeby przy odbiorze byli sołtysi i mieli tą fakturę do wglądu. Na przyszłość 
by to zabezpieczyło, że są jakieś podejrzenia niepotrzebne. J chciałbym jeszcze 
zapytać jak długo trzeba czekać na potwierdzenie uchwały, która jest w biuletynie 
informacji publicznej za zgodność z oryginałem. Ja w moim przypadku czekam już 2 
tygodnie. Dla mnie jest to prosta czynność, nie wiem dlaczego to tak długo trzeba 
czekać.

Przewodnicząca
Poczekamy na to pismo, które przeczytałam w Gądeczu, bo  ja nie użyłam takiego 
sformułowania.

Wójt
Sprawa drogi S5 nie ma informacji którędy ta trasa będzie przebiegać.
Odbyliśmy spotkania z mieszkańcami przyległymi do S5. 
Wysłaliśmy cały pakiet uwag.
W Warszawie został zaakceptowany przebieg trasy. Zostały przyjęte nasze wnioski, 
będziemy mogli pokazać na jakich działkach będzie droga S5. Jak tylko będą znane 
szczegóły to o nich powiem.
Jutro o godz. 1300Spotykam się z przedstawicielem Generalnej Dyrekcji Dróg, 
ponieważ część mieszkańców Borówna złożyła wniosek, obawiając się, że trasa ta 
będzie przechodziła zbyt blisko ich budynków, a jeden byłby zburzony.
Kwestia włączania sołtysów to nie ma problemu. Odbierają fachowcy, czynnik 
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społeczny jeżeli chce to może brać udział. Potwierdzenie uchwał to wypowie się 
Sekretarz.

Sekretarz
Istotnie wpłynęło kilka pism do Urzędu Gminy, w których prosi się o potwierdzenie 
za zgodność z oryginałem wydruków zrobionych z biuletynu publicznego. Dostali 
odpowiedź, termin nie jest długi, mamy teraz ważniejsze sprawy. Niemniej jeżeli się 
dłuży Panu to postaram się przesłać odpowiedź.
Jeżeli chodzi o jednego mieszkańca to materiał jest tak obszerny nie wiem kiedy to 
zrobimy, ale cały czas prowadzimy z Panem Gibasem korespondencje.

Przewodnicząca
Proszę Państwa w związku z tym, że po raz któryś zostałam pomówiona o coś co nie 
mogłam przeczytać w Gądeczu, zresztą mamy nagraną taśmę, ja przeczytam ten list.

Alfred Frydrychowicz 
I o to mi chodziło o odczytanie jeszcze raz, jeżeli Panią uraziłem to bardzo 
przepraszam.

Wojciech Baumgart
Na niektórych odcinkach mamy dobrze wyrównane pobocza, jeździ wał – czy można 
robić to tak wszędzie.

Stanisław Znaczko
Trzeba zrobić w Wudzynku drogę na łuku.

Pani Tyrankiewicz
Wykonawca dostał wykaz wszystkich dróg do remontu.

Wójt 
Starosta dzwonił z propozycją aby w 2009 roku zająć się drogą Dobrcz – Kotomierz. 
Koszt 4 mln – 2 mln Starostwo – czy mogłaby pomóc Gmina, powiedziałem, że 
muszę porozmawiać z radnymi, poddaję temat pod rozwagę.

Jurek Kulpiński
W ubiegłym roku były wycięte zakrzaczenia od szkoły do Wilcza + 3 topole przy 
szkole. Kiedy będą usunięte zakrzaczenia.

Tadeusz Kaźnica
Mówimy o odpisach sołeckich na drogi, proponuję aby to zostawić w gminie to 
powinno być wszystko w jednych rękach. Coraz więcej dróg trzeba robić, a my 
sołtysi nie jesteśmy od tego, a nie jesteśmy przygotowani, robimy w roku kilka 
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metrów.

Leszek Zwara
Ustawić znak z nazwą miejscowości Chełmszczonka.
Usunąć gałęzie przy drodze Gądecz – Włóki.
Zwiększyć ilość patroli policji we Włókach – policja nie jest widoczna. Czy to 
prawda, że posterunek policji w Dobrczu ma być zlikwidowany?

Wójt
Nie ma mowy o likwidacji posterunku policji. Mamy 2 wakaty, 2 samochody. Patrole 
są, pracują wieczorami, nie ma dnia, że posterunek jest całkowicie zamknięty.
1 osoba spełnia funkcję sekretarki, dostali 1 etat, ale trzeba czekać na przeszkolenie 
osoby.

Stanisław Znaczko
Nie ma tablic z nazwą miejscowości. Tablica wisi tylko gdzieś na płocie, której nie 
widać.

Tadeusz Kaźnica
Nie ma tablic z nazwą ulic, a jak są to na płocie.

Ad 11. Zakończenie Sesji.
W wyniku wyczerpania się porządku obrad Przewodnicząca ogłosiła zakończenie 
sesji.

Protokółowała
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